



Born 1951 in Wuppertal (Germany), Dr Werner Hoyer has a PhD in economics from the Cologne University. He started his career as a senior research assistant at the Cologne University and soon became an associate lecturer in international economic relations.

1985 he took on the position as Director of the Economics and Information Department of the Carl Duisberg Society, Cologne and 1987 became a Member of the German Bundestag where he stayed until 31 December 2011. During his service at the German Bundestag he held several positions; first as Whip and Security Policy Spokesman of the FDP (Free Democratic Party) Parliamentary Group, Deputy Chairman of the German-American Parliamentary Friendship Group and Secretary General of the FDP, before becoming Minister of State at the Foreign Office.

In 2000 he became the President of the European Liberal Democratic Reform Party (ELDR), Brussels and also held the position as Deputy Chairman and Foreign Affairs Spokesman of the FDP parliamentary group. From 1994 to 1998 and then again from 1999 to 31 December 2011, he was Minister of State (Deputy Foreign Minister) at the German Foreign Office, responsible for Political and Security Affairs, European Affairs, United Nations and Arms Control and Commissioner for Franco-German Cooperation.

He is President of the European Investment Bank since 1 January 2012.

Dr Hoyer is married to Katja Hoyer, they have two children.



Geboren 1951 in Wuppertal, studierte und promovierte Dr. Werner Hoyer 1977 in Volkswirtschaftslehre an der Universität zu Köln, wo er auch als wissenschaftlicher Mitarbeiter und später als Lehrbeauftragter für „Internationale Wirtschaftsbeziehungen“ tätig war.

1985 wurde er Leiter des Bereichs „Wirtschaft und Information“ der Carl Duisberg Gesellschaft in Köln. 1987 wurde er erstmals in den Deutschen Bundestag gewählt und gehörte diesem 25 Jahre lang an. Während seiner Zeit als Abgeordneter im Deutschen Bundestag fungierte er in der FDP-Bundestagsfraktion u.a. als parlamentarischer Geschäftsführer, sicherheitspolitischer Sprecher, stellvertretender Vorsitzender und außenpolitischer Sprecher. Zudem war er lange Jahre stellvertretender Vorsitzender der deutsch-amerikanischen Parlamentariergruppe. 1993 übernahm er die Funktion des Generalsekretärs der FDP, bevor er 1994 erstmals zum Staatsminister im Auswärtigen Amt ernannt wurde.

Von 2000-2006 bekleidete er das Amt des Präsidenten der Europäischen Liberalen (ELDR). Ende 2009 wurde er erneut zum Staatsminister im Auswärtigen Amt und Beauftragter der Bundesregierung für die deutsch-französische Zusammenarbeit ernannt. Aus beiden Ämtern sowie aus dem Deutschen Bundestag schied er Ende 2011 aus und übernahm am 01. Januar 2012 das Amt des Präsidenten der Europäischen Investitionsbank in Luxemburg.

Werner Hoyer ist verheiratet mit Katja Hoyer, sie haben zwei Kinder.